
FIDESZ: ARCKAMPANY
Programadó kongresszusba bonyolódnak szombaton a 
Fidesz-Magyar Polgári Párt küldöttei. Kövér Lászlót, a szé
lesnek mondott polgári együttműködésbe tömörülten dia
dalban bizakodó ellenzéki párt ügyvezető alelnökét vá
lasztásokról, programokról, szövetségesekről kérdeztük.

Kövér: az MSZP retteg a hatalom esetleges elvesztése miatt

-  Készül-e újabb, a korábbiakhoz 
híven bestsellernek titulálható ki
advány?

-  ’96-os vitairatunkat bestsel
lernek neveztük, mert politikai 
dokumentumtól szokatlan mó
don negyvenezer példányban 
fogyott el. Leírtuk és értelmez
tük a helyzetet, s ez az alapja 
mindannak, amire a Fidesz a kö
vetkező ciklusban építeni kíván
ja a politikáját. Az ebből követ
kező programot fogadjuk el a 
szombati kongresszuson.

-  A rendszerváltás tájékán volt 
'¿ivat könyv formájában programo
kat közreadni. Manapság van még 
nmek értelme?
“ -  Az emberek döntő többsége 
ez ideig nem programokból, 
brosúrákból kiindulva választott 
pártot, hanem részben szemé
lyes szimpátia, részben a párt 
akár kormányon, akár ellenzék
ben mutatott teljesítménye alap
ján. Ugyanakkor nem becsül
ném le a programok szerepét, 
mert mégiscsak van egy olyan, a 
közvéleményt saját számbeli sú
lyánál nagyobb mértékben befo
lyásoló értelmiségi réteg, amely 
elolvassa ezeket a dokumentu
mokat. Másrészt azt szeretnénk, 
ha májusban a pártok program
jaiban felvázolt jövőképek kö
zött választhatnának a polgárok.

-  Kormányoldalról mind többször 
hangoztatják, eldőltek a választások. 
Mit tesz a Fidesz a cáfolatén?

-  Meglepő, hogy miközben az 
MSZP számára a számok való
ban tetszetőseit, politikusaikról 
lerí a hatalom esetleges elveszté
se miatt érzett rettegés, amit ag
resszív, fölényeskedő stílussal 
próbálnak ellensúlyozni. Ez en
gem az 1990 előtti időszakra 
emlékeztet. Az SZDSZ-ről nem 
nagyon érdemes beszélni, hiszen

ez a párt maga is tudja, s politi
kusai ezt ki is mondják: kormá
nyon maradását csak az MSZP 
sikere garantálhatja, s ezért egé
szen szokatlan módon saját rivá
lisát kiáltja ki győztesnek. A Fi
desz feladata, hogy folytassa, 
amit 1994-ben elkezdett, továb
bá olyan programmal álljon elő, 
amellyel képes a választók széles 
körét mozgósítani. A minapi 
debreceni önkormányzati siker 
azt látszik alátámasztani, hogy jó 
úton haladunk.

-  Elemzők szerint a Fidesznek 
máig nem sikerült az emberek 
többségét meggyőznie arról, hogy 
kormányzóképes.

-  A z  emberek megszoknak 
bizonyos arcokat és pártokat, s 
kormányzóképesnek tartják 
őket, függetlenül attól, hogy 
m it cselekedtek. Ezzel szemben 
egy párt, amely ifjúsági szerve
zetként indult és vert gyökeret 
a politikai életben -  amit talán 
senki sem gondolt 1990-ben, 
de talán még 1994-ben sem 
volt egyértelmű s két ciklu
son át ellenzékben volt, kény
telen hátrányokkal küzdeni, te 
hát sokkal nagyobb erőfeszíté
seket kell tennie kormányzóké
pességének igazolására. Ebben 
segít, hogy két cikluson keresz
tül jelentős számú polgármes
terünk és önkormányzati kép
viselőnk volt. Tapasztalatuk és 
a helyi polgárok velük szemben 
megnyilvánuló bizalma opti
mizmusra ad okot. Sőt a M a
gyar Demokrata Fórummal és 
az MKDSZ-szel kötött együtt
működésünk, valamint T e l-  
gyessy Péternek, az SZDSZ 
egykori elnökének,, frakcióve
zetőjének és Gógl Árpádnak, a 
Magyar Orvosi Kamara elnö
kének színeinkben történő in

dulása is javítja a Fidesz kor
mányzóképességét.

-  A Fidesz ’94-ben elhibázta 
kampányát azzal, hogy ne7n arcok
kal szerepelt. Idén másként lesz?

-  A ’94-es kampány értékelésé
re nem szereüiék kitérni, igaz, az 
eredmény minősít. Ami ’98-at il
leti: kormányzásra készülő párt 
nem engedheti meg magának, 
hogy ne legyen személyes a kam
pánya. Ilyen értelemben a Fidesz 
politikusai — elsősorban Orbán 
Viktor, de Ader János, az Ország- 
gyűlés és a párt alenöke, Pokorni 
Zoltán, Deutsch Tamás és mások 
is -  az arcukat és személyes hite
lüket fogják a kampányhoz adni.

-  Hónapok óta a lehető legszéle
sebb polgári együttműködésről és 
választási győzelemről beszélnek. 
Elképzelhető-e, hogy kormányra 
kerülésük érdekében e szövetségen 
kívüli pánokkal fogjanak össze?

-  Elértük azt, amit reálisan le
hetett. Ennél többet én nem tar
tok szükségesnek és lehetséges

nek sem. A két ellenzéki blokk 
nagyobb eséllyel veszi fel a ver
senyt a koalícióval, mint ha az 
összefogást tovább erőltettük 
volna. Mi tudjuk, hogy' mit aka
runk csinálni, és azt is tudjuk, 
hogy ezzel mi egyeztethető ösz- 
sze. A májusban leköszönő koa
líció politikája ellentétes mind
azzal, amit mi kívánatosnak tar
tanánk, nem beszélve arról: az 
SZDSZ példája mutatja, hogy 
jár az, aki önteltségében úgy 
gondolja, kisebbségi partnerként 
meghatározhatja a monstrum 
\1SZP mozgását. Mi csak olyan 
kormányban tudunk szerepet 
vállalni, amelyben garancia van 
arra, hogy alapértékeink nem sé
rülnek és a polgári Magyaror
szág programja megvalósulhat.

-  Iscpy Tamás és Tölgyessy Péter 
is azt mondta a Fideszhez csatlako
zásakor: a párt bázisán jöhet létre 
az a jobbközép gyűjtőpárt, amely 
kétpólusúvá alakíthatja a magyar 
politikai felállást.

Fotó: HEGEDŰS ÁKOS

-  A baloldalt egységesen kép
viselő és a négyéves kormányzás 
következtében az SZDSZ-t is 
felemésztő MSZP-vel szemben 
hosszú távon életképes alternatí
vát csak úgy lehet felmutatni, ha 
vele szemben hasonló súlyú cso
portosulás lép fel. Ennek a pol
gári tömörülésnek belátható 
időn belül, a következő választá
si ciklusban létre kell jönnie.

-  Fidesz vezette polgári pátiszö
vetség vagy egy egységes párt jöhet 
szóba?

-  A lényeg az, hogy ez a tö
mörülés egységes erőként tud
jon fellépni a választók előtt, 
amelyben a sokszínűség nem 
gyengeség, hanem összeadott 
erő. 1 Iogy ezt a pártok önállósá
ga mellett lehet elérni, vagy új 
párt formájában egységes alaku
latot kell létrehoznunk, azt ma 
még nem tudom megítélni, és 
azt sem gondolom, hogy ennek 
különösebb jelentősége lenne.
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